
21 Νοεμβρίου 1997

Σε συνεργασία κ.κ. Γιώργου Παπαδημητρίου, Μιχάλη Βηλαρά και εμού, 
προέκυψε το κείμενο που επισυνάπτω.

Νεότερα στοιχεία σε σχέση με την προ έτους εγκύκλιό σας είναι κυρίως :

1. Ο έλεγχος των Ν/Σ, προ πάσης συλλογής υπογραφών από τη 
Γ.Γ.Υ.Σ. και τo^ξ^μβo^ΌυςJ5ας1_Aυτό φαίνεται ενδεχομένως ως 
κηδεμονία των Υπουργών εκ μέρους σαξΤΈλλά^και μετακύλιση 
της ευθύνης σε-σας, πράγμα που ξέρω ότι~δεν-θέλετε. Όμως, τα 
φαινόμενο- που έχουν παρουσιασθεί κατ επανάληψη σε Ν/Σ και 
έχουν δημιουργήσει ρωγμές και τριβές, ως και η ανάγκη ανάδειξης 
της συλλογικής λειτουργίας, δικαιολογούν τη ρύθμιση αυτή.
Είναι, βέβαια, θέμα και χειρισμού. Πάντως, επί της ουσίας 
επιμένω ότι έτσι πρέπει να γίνεται.

2. Η αναμόρφωση της ΚΕΝΕ, η οποία είναι όργανο πολυμελές και 
πολυτελές, που ελάχιστα προσφέρει, λόγω και του 
(αυτό)περιορισμού του ρόλου της κυρίαρχα σε νομοτεχνικές 
παρεμβάσεις. Σε πρώτη φάση, το σχήμα γίνεται ολιγομελές και η 
επιλογή των μελών άκρως και αυστηρά αξιοκρατική. Με 11 ως 15 
μέλη - εγώ λέγω 11 -, ενδεχόμενα αμειβόμενο καλύτερα, αφού θα 
υπάρχει μεγάλο περιθώριο από τον περιορισμό του αριθμού, 
μπορεί να προσφέρει πολλά, αν τα μέλη καλύπτουν όλους του 
κλάδους του δικαίου.
Θα έλεγα οι μισοί να προέρχονται από το δικαστικό κλάδο και οι 
άλλοι μισοί από καθηγητές ή επιστήμονες κύρους, με διάθεση 
προσφοράς. Στη σύνθεση, η δική[ σάς^"σαμβολή-μπορεί να είναι 
καθοριστική.

Η νέα ΚΕΝΕ θα υπάγεται από κάθε άποψη στη Γενική Γραμματεία 
Υπουργικού Συμβουλίου.



Σε επόμενη φάση, σκέπτομαι ακόμη μικρότερο αριθμό (4-5) που 
δεν θα είναι ΚΕΝΕ, αλλά στελέχωση με ικανότατους ανθρώπους, 
του γραφείου νομοθετικού έργου της Γενικής Γραμματείας 
Υπουργικού Συμβουλίου, δηλ. του Πρωθυπουργού.

3. Η παραπέρα εξοικείωση όλων των Υπουργών, σε σχέση με την 
έννοια των τροπολογιών. Νομίζω ότι σε μεγάλο βαθμό έχει 
δημιουργηθεί ένα κεκτημένο γύρω από το θέμα, για το οποίο 
σεμνύνομαι. Χρειάστηκε πολλή επιμονή και υπομονή, αλλά 
χρησιμοποίησα και τις πλάτες σας.
Με τις ρυθμίσεις αυτές, η δυνατότητα έγκαιρης πρόβλεψης και 
αποτροπής δυσάρεστων καταστάσεων θα είναι εφικτή.

Αν αποφασίσετε πριν Λονδίνο - Παρίσι, μπορώ να ετοιμάσω μία - 
δύο σελίδες για το πρώτο Υπουργικό Συμβούλιο μετά την 
επιστροφή σας. Ως τότε, μπορούμε να αναζητήσουμε τους 11 ως 
15 της ΚΕΝΕ.


